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„Komunalne slu`be“ spremne 
za ote`ane uslove rada 

U zimu sa novom
mehanizacijom
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Povodom Nedelje parlamentarizma 
u sali Skup{tine grada Po`arevca 

Odr`ana tribina o
`enama u politici

Skup „Kako do ravnopravnosti? @ene u
politici“ organizovala Omladina JAZAS-a
na inicijativu svoje mlade aktivistkinje
Jovane Dimitrijevi} Strana III

Ram - U op{tini Veliko Gradi{te o~eku-
ju da }e obnova Ramske tvr|ave obo-
gatiti turisti~ku ponudu. Turska Agen-
cija TIKA raspisala je tender i bi}e oda-
brana firma koja }e izvoditi radove. 

- Koliko sam upu}en, vrednost pro-
jekta je oko milion evra, a radovi bi
trebalo da krenu idu}e godine, s po-
~etkom gra|evinske sezone, izjavio je
Sla|an Markovi}, zamenik predsedni-
ka op{tine Veliko Gradi{te.

Ramska tvr|ava, jedno od najimpo-
zantnijih i najstarijih utvr|enja na Du-
navu, bi}e obnovljena uz pomo} Turske,
a pre obnove arheolozi su istra ìvali tvr-
|avu do detalja. Ostaci staklenih bombi
iz 17. veka, rimski, austrijski i turski nov-
~i}i, keramika u kojoj je pripremana
hrana za vojnike u tvr|avi, turske lule za

pu{enje, samo su neki od arheolo{kih
nalaza koji su otkriveni ove godine. Ob-
nova tvr|ave Ram, koja je izgra|ena
1483. godine na obali Dunava, po~e}e
slede}e godine.

Dejan Radovanovi}, arheolog i v. d.
direktora Regionalnog zavoda za za-
{titu spomenika kulture u Smederevu,
ka`e da ovogodi{nja arheolo{ka istra-
`ivanja prethode po~etku konzervaci-
je i restauracije tvr|ave. 

- Projekat za obnovu je ura|en
2014. godine i mi se nadamo da }e sle-
de}e godine krenuti radovi, koji }e se
finansirati preko turske Agencije za
kulturnu saradnju TIKA. Mi arheolozi
ve} drugu sezonu radimo istra`ivanja,
koja smo po~eli lane, kada nam je Mi-
nistarstvo kulture i informisanja iz-

dvojilo 260.000 dinara, a ove godine
milion dinara, ka`e Radovanovi}. On
dodaje da su tim novcem izvodili arhe-
olo{ka istra`ivanja unutra{njeg prosto-
ra i me|uprostora izme|u spolja{njeg
i glavnog bedema tvr|ave. Z. M.

Strane IV - V

Rekonstrukcija tvr|ave koja je izgra|ena 1483. godine 
na obali Dunava po~e}e slede}e godine uz pomo} Turske

Milion evra za obnovu Rama,
zanimljivi nalazi arheologa

Prona|en sloj starijih
utvr|enja iz rimske
faze i iz vizantijskog
perioda, {to 
ukazuje da se Ram i
pre turske vladavine
koristio kao 
strate{ko mesto
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PETROVAC NA MLAVI
Ove priloge je sufinansirala Op{tina Petrovac na Mlavi

Po`arevac - Nedavno je u  JKP „Ko-
munalne slu`be“  Po`arevac stigao no-
vi sme}ar kapaciteta 18 kubika, vred-
nog 15 miliona dinara, koji je  naba-
vljen sredstvima iz gradskog bud`eta.
Prema   re~ima direktora ove uspe{ne
firme, Slobodana Jovi}a, radi se o sa-
vremenom i mo}nom vozilu preko
potrebnom za odr`avanje grada. 

- Tako|e, nabavljeno je i kombino-
vano, univerzalno vozilo  vrednosti de-
vet miliona dinara koje }e se, zahvalju-
ju}i svojoj vi{estrukoj nameni prilago-
|avati vremenskim uslovima pa }e to-
kom zime slu`iti za ~i{}enje snega, u je-

sen za usisavanje li{}a, a tokom prole-
}a za ko{enje, rekao je direktor Jovi}. -
Oba vozila zna~ajno su oja~ala i „pod-
mladila“ na{ postoje}i vozni park tako
da s razlogom mogu re}i da smo se za
rad u zimskim uslovima dobro pripre-
mili i ovo preduze}e, kada je mehani-
zacija u pitanju, danas spada u red naj-
bolje opremljenih preduze}a u Srbiji.

Jovi} nagla{ava  da gra|ani u svo-
jim dvori{tima tokom jeseni imaju
pune ruke posla kako bi sakupili opa-
lo li{}e, tako i komunalci imaju dodat-

nu obavezu specifi~nu za ovo godi{nje
doba  samo {to je polje njihovog anga-
`ovanja daleko {ire od dvori{nog. 

- Ogromne koli~ine opalog  li{}a se
sakupljaju i odnose svakodnevno sa
parkovskih povr{ina, iz centralnih uli-
ca grada i dobro je ako pri tom ne du-
va ko{ava. Istovremeno se radi i na re-
dovnom odno{enju klasi~nog  sme}a,

po rasporedu ulica koji ve} godinama
dobro funkcioni{e, ka`e on. 

Koliko se uspeva u tome da ne trpi
ni jedna od radnih obaveza,  zbog od-
luke o zabrani  zapo{ljavanja novih
radnika Jovi} isti~e  da jo{ uvek nema-
ju  zeleno svetlo za prijem u radni od-
nos novih radnika iako su im  oni evi-
dentno neophodni. 

- Potrebni su nam ljudi za izno{e-
nje sme}a, za rad na groblju i pijacama
pogotovu sada, u zimskom periodu,
kada imamo dodatne obaveze zbog lo-

`enja u doma}instvima, krenuli smo
sa izno{enjem pepela, pa je dosta pro-
blema  kod formiranja takozvanih
radnih  posada. Dodatni problem nam
predstavlja razbolevanje radnika, zbog
specifi~nosti poslova koje obavljaju,
kao i godine starosti, jer jo{ uvek zbog
uredbe Vlade ne mo`emo da podmla-
dimo kadrove, ali, ne ̀ alimo se, ve} se
velikim li~nim anga`ovanjem svih za-
poslenih snaga trudimo da na vreme i
kvalitetno izvr{imo sve radne zadatke,
obja{njava  Jovi} aktuelnu situaciju
preduze}a na ~ijem se ~elu nalazi. Do-
datne probleme po`areva~kim „ko-
munalcima“ predstavljaju mnogo-
brojni radovi na teritoriji grada.

- Dobro je {to se ulice ure|uju, as-
faltiraju i modernizuju, to je  u intere-
su gra|ana, koji, dok se svi ti radovi ne
zavr{e, moraju imati strpljenja i razu-
mevanja prema komunalcima. Na{e
ekipe se susre}u s problemima na te-
renu oko odno{enja sme}a u ulicama
koje su u radu, ne mogu sme}ari  u te
ulice, pa se sme}e odla`e na mesta ko-
ja za to nisu odre|ena.  Molimo gra|a-
ne da to ne ~ine, mi se prilago|avamo
novonastalim situacijama tako {to
kontejnere postavljamo na kraju ulica,
potrebno je da se i gra|ani pona{aju
shodno novim prilikama,  da za odla-
ganje sme}a koriste ove kontejnere.
Ovo tim pre {to }emo za nekoliko da-
na ~itav Po`arevac i Kostolac pokriti
novim kontejnerima, ukupno 380 od
~ega 100 za podru~je Kostolca, tako da
}e pokrivenost u tom smislu biti u
skladu sa propisanim standardima,
zaklju~uje  direktor Jovi}. M. V. 

Petrovac na Mlavi - Dominantna tema sednice Skup{tine op{tine Petrovac na
Mlavi bila je ga{enje Direkcije za izgradnju i razvoj kao i iznala`enje re{enja za
radnike tog preduze}a. Odbornici SO Petrovac na Mlavi su razmatrali {est ta~a-
ka, a sednici su  prisustvovali i predsednik Op{tine Du{ko Nedini}, njegov za-
menik Goran Risti}, kao i pomo}nici predsednika op{tine i direktori javnih pred-
uze}a i ustanova. Ova sednica je sazvana po hitnom postupku, a razlog je taj {to
se, do 1. decembra, po izmenama Zakona o bud`etskom sistemu, kao indirekt-
ni korisnici bri{u svi fondovi, direkcije i javna preduze}a.

Po zavr{etku zasedanja, medijima se obratio predsednik Skup{tine op{tine
Milan~e A}imovi} koji je istakao da je op{tinska vlast ~ekala poslednji trenutak
nadaju}i se nekim izmenama zakona, kojima bi bila „spasena“ Direkcija za iz-
gradnju i razvoj. Po{to do toga ipak nije do{lo, po hitnom postupku je zakazana
osma sednica na kojoj je Direkcija za izgradnju i razvoj op{tine Petrovac na Mla-
vi uga{ena.

- Sve ostale ta~ke dnevnog reda sednice i{le su u tom pravcu da niko od 12
radnika Direkcije za izgradnju i razvoj na ostane bez posla. Mi }emo internim
konkursom, ta~nije Op{tinska uprava i KJP „Izvor“ preuzeti sve radnike Direk-
cije za izgradnju i razvoj, rekao je A}imovi}. Kako je najavljeno, naredno ina~e
deveto zasedanje Skup{tine, po svoj prilici bi}e odr`ano 23. novembra.

Sednica Skup{tine op{tine Petrovac na Mlavi

Ga{enje Direkcije 
za izgradnju

Petrovac na Mlavi - Predsednik op{ti-
ne Petrovac na Mlavi Du{ko Nedini},
na konferenciji za medije je izjavio da
je najzna~ajnija ta~ka sednice Op{tin-
skog ve}a bilo razmatranje zahteva
Op{te bolnice Petrovac na Mlavi za do-
naciju materijalnih sredstava za po-
pravku aparata za anesteziju koji se na-
lazi u operacionoj sali porodili{ta koji
ve} neko vreme nije u funkciji i zbog
~ega porodili{te trenutno ne radi. 

Po hitnom postupku, jednoglasno
je doneta odluka o donaciji sredstava
za popravku aparata za anesteziju
kroz teku}u bud`etsku rezervu. Pred-
sednik je izjavio da celokupno ruko-
vodstvo lokalne samouprave na ~elu
sa njim veoma vredno radi na svim te-
ku}im problemima, kao i na planovi-
ma za bolju budu}nost i op{te dobro.

Akcenat je stavljen na pomo} Domu
zdravlja, Op{toj bolnici, Vatrogasno-
spasila~koj jedinici, Policijskoj stanici
u Petrovcu na Mlavi i da }e se ulagati
u sam grad Petrovac na Mlavi koji
mora biti infrastrukturno sre|ena
gradska sredina za sve stanovnike op-
{tine. Nedini} je tako|e podsetio i na
promene kroz koje moraju da pro|u
sve direkcije na teritoriji Republike Sr-
bije, a bilo je re~i i o planovima u vezi
sa banjom @drelo.

Na 13. sednici Op{tinskog ve}a, iz-
me|u ostalog, na{li su se i predlog odlu-
ke o davanju u zakup zemlji{ta u dr`av-
noj svojini, razmatranje izmena odluke
o pristupanju izradi Strategije razvoja
sporta za period do 2018, kao i predlog
komisije za finansiranje iz vanrednog
programa u oblasti sporta. Z. V

Hitna donacija op{tine Petrovac gradskoj bolnici

Aparat za anesteziju
na ginekologiji

JKP „Komunalne slu`be“ spremno za zimske uslove rada 

U predstoje}u  zimu sa
novom mehanizacijom

Po`arevac - Dom zdravlja Po`arevac ovih dana je nabavio novi ure|aj,
takozvani  „guseni~ar“ za stepenice, ~ija je svrha da pacijenti u invalid-
skim kolicima lak{e i br`e budu preba~eni na odre|eni sprat neke slu-
`be ove ustanove kako bi obavili preglede.

- Ure|aj je donacija grada Po`arevca i moram da istaknem zahval-
nost gradona~elniku Banetu Spasovi}u, koji je imao razumevanje za
na{ predlog. Vrednost donacije je oko 370.000 dinara, izjavio je Dragan
Raki}, direktor Doma zdravlja Po`arevac.

„Guseni~arom“ }e upravljati obu~eno lice, koje }e pru`iti usluge pa-
cijentima, kako bi br`e i lak{e do{li do odre|ene slu`be. Neuporedivo
lak{e kori{}enje patentiranog sistema upravljanja, dozvoljava da se gu-
seni~ar okrene na malom prostoru bez napora. Kako Raki} ka`e, ovaj
ure|aj }e biti kori{}en u prostorijama Doma zdravlja Po`arevac i do-
voljan je za kapacitet pacijenata u invalidskim kolicima. Osim svoje
funkcionalnosti, donacija predstavlja u{tedu jer u ovom slu~aju nije po-
trebno praviti liftove za spratne prostorije, zaklju~io je Raki}. Z. V.

„Guseni~ar“ za osobe sa invaliditetom

Novi kontejner

JKP“Komunalno preduze}e“ Po`arevac nedav-
no je nabavilo najsavremeniji kontejner, vred-
nog 1,1 miliona dinara, koji je postavljen na
parkingu kod Zelene pijace. - Ova investicija du-
goro~no je veoma isplativa, jer njegov kapaci-
tet je petostruko ve}i od kontejnera koje se tu
nedavno nalazio, tako da ekipe sada pet puta
re|e  ga prazne u odnosu na prethodni. Vrlo br-
zo nabavi}emo jo{ jedan takav kontejner, koji
}e biti postavljen u krugu na{e bolnice, ka`e di-
rektor Slobodan Jovi}.

Nabavkom novog sme}ara i vozila za ~i{}enje
snega, kada je u pitanju mehanizacija, ovo
preduze}e spada u red najopremljenijih
komunalnih firmi u Srbiji 

Sednica Skup{tine op{tine

Predsednik op{tine Du{ko Nedini}

Sprava koja }e doneti
olak{anje invalidnim licima
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Povodom Nedelje parlamentarizma u sali Skup{tine grada Po`arevca 

Tribina o `enama u politici
Po`arevac - Povodom tradicionalne
Nedelje parlamentarizma, u sali Skup-
{tine grada Po`arevca odr`ana je tribi-
na pod naslovom „Kako do ravnoprav-
nosti? @ene u politici“ koju je organizo-
vala Omladina JAZAS-a na inicijativu
svoje mlade aktivistkinje Jovane Dimi-
trijevi} dip. menad`era bezbednosti.

Kako se navodi u saop{tenju Omla-
dine Jazas-a Po`arevac o rodnoj rav-
nopravnosti i izazovima sa kojima se
`ene i mladi susre}u u politici, govori-
le su Narodne poslanice Stefana Mila-
dinovi} SPS, Du{ica Stojkovi}  SNS,
Sne`ana Paunovi}  SPS, odbornica iz
Po`arevca Sa{a Gluvakov SNS i Isido-
ra Petrovi} koordinatorka omladine
Levice Srbije kao i moderatorka Jova-
na Dimitrijevi}, inicijator tribune.

Na pitanje {ta ih je motivisalo da se
uklju~e u politiku i kako bi one moti-
visale mlade i ̀ ene da to u~ine, Sne`a-
na Paunovi} je rekla da ona jo{ uvek
razmatra da li je politika izabrala nju

ili ona politiku, kao i da ista postaje
deo `ivota. Po njenim re~ima ona
uvek stremi ka svojim politi~kim cilje-
vima i boljoj budu}nosti za mlade i RS. 

Narodna poslanica Stefana Miladi-
novi} je govorila o @enskoj Parlamen-
tarnoj mre`i i va`nosti rodne ravno-
pravnosti. Neva`no iz kojih stranaka
dolaze, `ene imaju vi{e senzibiliteta i

empatije da prevazi|u razli~itosti i te-
`e istom cilju. Poslanica Du{ica Stojko-
vi} ka`e da je nju motivisala `elja da
u~estvuje u procesu odlu~ivanja i da se
bori za bolju budu}nost i napredak pre
svega njene op{tine, a naravno i cele
dr`ave. Na taj na~in `ele i mlade da
motivi{e. Tako|e, govorila je i o pro-
blemima sa kojima se `ene susre}u u
politici i da joj je glavna prepreka tj.
izazov nedostatak vremena. To je ono
{to mu~i sve ̀ ene.

O demotivisanosti i apatiji mladih,
o tome kakve su nepravde nju motivi-
sale da u|e u politiku, koje su glavne
prepreke na koje nailazi kao mlada i
kao `ena, govorila je Isidora Petrovi},
koordinatorka Omladine i `ena Levi-
ce Srbije. Dok je o polo`aju ̀ ena i mla-
dih na lokalu, o njenoj motivisanosti
da ne{to promeni i `elji da pomogne
svom gradu, govorila je jedna od naj-
mla|ih odbornica Skup{tine grada
Po`arevca, Sa{a Gluvakov. Z. V.

Interaktivna diskusija

Kako se navodi u saop{tenju, diskusija je bila in-
teraktivna i izrodila ideju za stvaranje @enske
odborni~ke mre`e, koja }e se baviti problemima
`ena u gradu, naselju, njihovom zdravstvenom
i socijalnom za{titom. Omladina JAZAS-a Po`a-
revac je prvi put partner u Nedelji parlamenta-
rizma, koja se u Srbiji organizuje drugi put.  Ka-
ko navode, njihova `elja je da mladi uzmu ak-
tivno i ve}e u~e{}e u dono{enju odluka, a to je
mogu}e i na ovaj na~in. 
Podr{ku ovom doga|aju podr{ku je pru`io Grad
Po`arevac.

Brojnim aktivnostima obele`ena decenija
Centra za obuku kopnene vojske

U znak se}anja na
po~etak Kolubarske bitke
Po`arevac - Jubilarna decenija posto-
janja i uspe{nog rada Centra za obuku
kopnene vojske u Po`arevcu obele`e-
na je brojnim aktivnostima i sve~ano-
stima. U Velikoj Sali Centra za kultu-
ru odr`ana je Sve~ana akademija po-
vodom obele`avanja 10 godina Centra
za obuku Kopnene vojske u Po`arev-
cu. Podsetimo, Centar za obuku Kop-
nene vojske formiran je 1. decembra
2006. godine preformiranjem 565. na-
stavnog centra Kopnene vojske. 

Obele`avanje jubileja traje danima
unazad prigodnim kulturnim i sport-
skim programima koja imaju za cilj da
jo{ vi{e pribli`e ovaj centar sa civilnim
stanovni{tvom. Na akademiji je sve
prisutne najpre pozdravio komandant
Centra za obuku Kopnene vojske u
Po`arevcu, pukovnik Dragan Mesaro-
vi}, koji je istakao dobru saradnju ko-
ju Grad ima sa vojskom u Po`arevcu.
U nastavku programa dodeljene su i
specijalne plakete pojedincima i usta-
novama.

Plakete su dobili biv{i komandanti
Centra: Vinko Markovski, Milivoje
Pajovi}, Du{ko [ljivan~anin, zatim
gradona~elnica Smedereva Jasna
Avramovi} kao i gradona~elnik Po`a-
revca Bane Spasovi}.

Dobitnici zahvalnica su: jeromo-
nah Simeon iguman manastira Ruku-
mija, Istorijski arhiv Po`arevac, JP To-
plifikacija, ED Elektromorava Po`are-
vac, EPS ogranak TE-KO Kostolac, PD
Autotransport, D.O.O Jonimpeks

Smederevo, PP Evrotrgovina [apine,
kao i radnik protokola Gradske upra-
ve Predrag Peren~evi}.

Prigodan kulturno umetni~ki pro-
gram  su umetnici iz Po`arevca i
Umetni~ki ansambl „Stanislav Bini~-
ki“. Ina~e, zvani~no Dan jedinice obe-
le`ava se 16. novembra, u znak se}a-
nja na po~etak Kolubarske bitke. Cen-
tralni program obele`avanja odr`an je
toga dana u po`areva~koj kasarni „Ge-
neral Pavle Juri{i} [turm“.

Z. V.

Po`arevac - Dan primirja u Prvom
svetskom ratu, kojim su zvani~no pre-
kinuti tragi~ni sukobi,  obele`en je u
Po`arevcu kao i {irom Srbije. Obele`a-
vanje 11. novembra u 11 sati, u vreme
kada je primirje potpisano, simboli~-
no je po~elo istog dana i u isti ~as, po-
~elo je prijemom u sve~anoj sali Grad-
skog zdanja. 

Nakon prijema, predstavnici lokal-
ne samouprave grada Po`arevca, or-
ganizacija i udru`enja polo`ili su ven-
ce kraj Spomenika srpskom vojniku u
Kosovskoj ulici. Na tom kultnom me-
stu vezanom za istoriju na{ega grada,
vence su polo`ile delegacije Brani~ev-
skog upravnog okruga, grada Po`a-
revca, garnizona Vojske Srbije u Po`a-
revcu, Udru`enje potomaka ratnika
od 1912 -1920. godine Po`arevac,
predstavnici Udru`enja potomaka rat-
nika iz U`ica, Smedereva, Ni{a, Bora,
Prokuplja, Kovina, Lipa, predstavnici
SUBNOR-a, dru{tva za negovanje tra-
dicija oslobodila~kih ratova Srbije do
1918. godine i Gradskog odbora SNS
iz Po`arevca. U ime grada Po`arevac,
venac su polo`ili predsednik Skup{ti-
ne grada Bojan Ili} i zamenik grado-
na~elnika Sa{a Pavlovi} (na slici). Na-
kon himne „Bo`e pravde“  i minutom
}utanja, odata je po{ta junacima koji
su svoje `ivote dali za slobodu.  Pred-

sednik Udru`enje potomaka ratnika
od 1912. do 1920. godine Slavoljub
Stojanovi} prisutne je podsetio na te-
`ak period srpskog naroda.

- Danas kada se navr{ava 98 godi-
na od primirja potpisanog u Kompi-
njonu, nedaleko od Pariza, danas ka-
da obele`avamo 100 godina od prela-
ska preko Albanije, oporavka na Krfu,
zatim Mojkova~ku bitku klju~nu za
spas prelaska na{eg naroda i vojske,
prvi proboj i prve slobodne teritorije u

tada{njoj Kraljevini i ono {to nas naj-
~e{}e krasi jeste da nam je kada je naj-
te`e, mi smo slo`ni. Slavne bitke na{eg
naroda, na{e vojske i na{a vojska koja
danas nosi sve to istorijsko nasle|e je
branila ni{ta drugo do - slobodu i ku}-
ni prag, napomenuo je Stojanovi}.

Posle polaganja venaca na Spome-
niku srpskom vojniku, u po`areva~-
kom Centru za kulturu, organizovana
je sve~ana akademija Udru`enja poto-
maka ratnika 1912-1920. godine.

Obra}aju}i se onima koji su bili pri-
sutni kako bi odali po~ast herojima,
predsednik Skup{tine Grada Po`are-
vac Bojan Ili} je, izme|u ostalog, re-
kao: 

- Istorija je u~iteljica ̀ ivota i u~i nas
mnogo ~emu, ne smemo zaboraviti
istoriju i pre svega stradanje na{eg na-
roda. Ovom prilikom se obele`ava
Dan primirja u Prvom svetskom ratu i
ovo primirje treba da nam bude vodi-
lja  da se ne delimo na ove i one gra|a-

ne, ve} treba da gledamo u svetlu bu-
du}nost na{eg Po`arevca i na{e Srbije.
Tako da je to jedna poruka za budu}-
nost na{e Srbije, istakao je predsednik
Skup{tine grada Bojan Ili}.

Sve~ana akademija je bila i prilika
za uru~enje priznanja i plakete zaslu-
`nim institucijama, ~lanovima i prija-
teljima Udru`enja. Emitovan je kratak
deo serijala dokumentarnih emisija o
prvom svetskom ratu Novice Savi}a
dopisnik RTS iz Po`arevca.

Z. V.

Polo`eni venci kraj Spomenika srpskom vojniku u Kosovskoj ulici

Obele`en Dan primirja u Velikom ratu
Praznik se 
u Srbiji proslavlja 
od 2012. godine
Dan primirja u Prvom svetskom ratu obele-
`ava se u znak se}anja na 11. novembar
1918. godine, kada je u Francuskoj, u spe-
cijalnom vagonu mar{ala Ferdinanda Fo{a,
potpisano primirje u Prvom svetskom ratu.
Datum 11. novembar obele`ava se u svim
zemljama koje su potpisale sporazum. Ovaj
dr`avni praznik se u Srbiji proslavlja od
2012. godine, a pre toga se obele`avao na
prvim ~asovima u svim osnovnim i sred-
njim {kolama u Srbiji od 2005. godine. 
Kao glavni motiv za amblem ovog prazni-
ka koristi se cvet Natalijine ramonde, ugro-
`ene vrste u Srbiji. Ovaj cvet je u botanici
poznat i kao cvet feniks. Osim ovoga, u am-
blemu se pojavljuje i motiv trake Albanske
spomenice, koja se nalazi iznad drveta.
Preporuka je da se amblem nosi na reveru
u nedelji koja prethodi prazniku, kao i na
sam dan praznika.

Delegacija Grada Po`arevca

Sa tribine u zgradi Gradskog zdanja

Sve~ano obele`avanje vojnog praznika
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brani~evo

Po`arevac - Evidentno je da mla-
di iz Po`arevca ̀ arko ̀ ele da u`i-
vaju na ledu tokom zimskih me-
seci, za {ta su imali prilike pret-
hodnih godina, ali dilemu: da li je
svrsishodnije iznajmljivati ili ku-
piti klizali{te razmatra Radio Bo-
om 93. Jo{ uvek nije sigurno ho-
}e li i kada klizali{ta biti i dolaze-
}e zimske sezone. Ideja ima, `e-
lju za klizanjem su izrazila i deca,
ali i dalje je nepoznato da li }e bi-
ti javne nabavke ili ugovora o po-
slovno-tehni~koj saradnji. Prvo
bi potrajalo znatno du`e, pa bi
srazmerno i klizanja bilo manje.

U Kulturno-sportskom centru
skloni su dugoro~noj ideji da Po-
`arevac kupi klizali{te. Postoji i
ponuda da se polovno klizali{te

sa trogodi{njom garancijom na
kompresor kupi za 50.000 evra.
Kada bismo kupovali novo kliza-
li{te, problem bi mo`da bio na-
bavka kompresora. U Srbiji nema
mnogo onih koji proizvode kom-
presore tako velikih kapaciteta,
ka`e direktor KSC Nenad Miti}.
Osim toga, treba razmi{ljati i o
ceni od 150-200.000 evra, {to je
pozama{na svota novca za novo
klizali{te. Iznajmljivanje je tre-
nutno ostvariva varijanta.

Ove sezone se ve} neko vreme
razmatraju dve opcije: iznajmiti

klizali{te putem javne nabavke ili
po ugovoru o poslovno-tehni~koj
saradnji. Kada bi se sklapao ugo-
vor, klizali{te bi moglo da bude
postavljeno do po~etka decembra.
Uslov je da cena ne prema{uje
pro{losezonsku, a cenu bi platio
KSC iz svojih prihoda. Po~etkom
godine je za klizali{te pla}eno mi-
lion dinara, a bilo je na Stadionu
malih sportova tokom februara.

Javna nabavka bi potrajala
du`e, pa klizali{ta verovatno ne
bi bilo pre januara. Miti} ka`e da
su temperature ve} sada odgova-
raju}e jer su tokom no}i u minu-
su, pa kompresor ne bi mnogo
morao da radi.

Pro{le sezone je potro{ena ve-
lika koli~ina struje, jer je februar

ove godine bio topao, a da bi kli-
zali{te radilo kako treba, tempe-
rature moraju da budu ni`e od 10
-12 stepeni Celzijusa. Kompresor
u punom kapacitetu tro{i 85 kilo-
vata struje za samo sat vremena.

Jo{ uvek postoji i ideja da kli-
zali{te bude postavljeno u centru
grada, umesto na Stadionu malih
sportova. Jedan od izazova je {to
su kablovi za napajanje kompre-
sora velikog obima, jer kompre-
sor mora da se napaja direktno
sa trafo stanice, a ne sa bandere.

Nema ni potpuno ravnog pro-

stora, gde bi moglo da bude posta-
vljeno 400 kvadrata prostora za kli-
zanje. U centru su razmatrani pro-
stori na kru`nom toku gde su knji-
`ara, zlatara i kafi} i iza robne ku-
}e, na parkingu. Sve to planirano je
i kao deo novogodi{nje dekoracije.

Odno{enje leda iz centra bi ta-
ko|e bilo ne{to te`e. Miti} ka`e da
se u februaru nakon ~i{}enja po-

sle termina, odnosilo i po dva ku-
bika leda kada je klizali{te puno.

Da podsetimo, pred{kolci i
u~enici ni`ih razreda osnovnih
{kola iz Po`arevca su pre mesec i
po dana od gradona~elnika, izme-
|u ostalog tra`ili klizali{te, malu
ski-stazu na ^a~alici ili stazu za
sankanje. Pro{le sezone najpose-
}eniji je bio termin od 20 ~asova.
Klizanje je ko{talo 100 dinara i iz-
najmljivanje klizaljki jo{ toliko za
sat i po provedenih na ledu. Oni
koji imaju svoje klizaljke, pla}ali
su samo ulaznice. Z. V.

Ram - Ramska tvr|ava, jedno od
najimpozantnijih i najstarijih
utvr|enja na Dunavu, bi}e obno-
vljena uz pomo} Turske, a pre
obnove arheolozi su istra`ivali
tvr|avu do detalja.

Ostaci staklenih bombi iz 17.
veka, rimski, austrijski i turski nov-
~i}i, keramika u kojoj je priprema-
na hrana za vojnike u tvr|avi, tur-
ske lule za pu{enje, samo su neki
od arheolo{kih nalaza koji su otkri-
veni ove godine. Obnova tvr|ave
Ram, koja je izgra|ena 1483. godi-
ne na obali Dunava, po~e}e slede}e
godine uz pomo} Turske.

Dejan Radovanovi}, arheolog
i v. d. direktora Regionalnog za-
voda za za{titu spomenika kultu-
re u Smederevu, ka`e da ovogo-
di{nja arheolo{ka istra`ivanja
prethode po~etku konzervacije i
restauracije tvr|ave. 

- Projekat za obnovu je ura|en
2014. godine i mi se nadamo da
}e slede}e godine krenuti radovi,
koji }e se finansirati preko turske
Agencije za kulturnu saradnju
TIKA. Mi arheolozi ve} drugu se-
zonu radimo istra`ivanja, koja
smo po~eli lane, kada nam je Mi-
nistarstvo kulture i informisanja
izdvojilo 260.000 dinara, a ove
godine milion dinara, ka`e Rado-
vanovi}. On dodaje da su tim
novcem izvodili arheolo{ka istra-

`ivanja unutra{njeg prostora i
me|uprostora izme|u spolja-
{njeg i glavnog bedema tvr|ave.

- Tvr|ava je iz perioda turske
vladavine i bila je topovsko utvr-
|enje, samo za sme{taj vojnika
na ovom va`nom strate{kom
mestu. Mi smo prona{li i tanak
sloj starijih utvr|enja poput rim-
ske faze, a na{li smo neke zidove
i iz vizantijskog perioda, i to uka-
zuje da se Ram i pre turske vlada-
vine koristio kao strate{ko me-
sto, izjavio je Radovanovi}.

Arheolozi su u tvr|avi prona-
{li najvi{e keramiku, koja se upo-
trebljavala u svakodnevnom `i-
votu, kao na primer za priprema-
nje jela - zdele, lonce, kr~age - ali
i dosta turskih lula za pu{enje.

Otkrili su i rimske, turske i au-
strijske nov~i}e. Radovanovi} ka-
`e da su me|u nalazima i ostaci
staklenih bombi, koje najvero-
vatnije poti~u iz 17. veka. 

- Imale su oblik kugle, a u sre-

dini su bile {uplje. Za paljenje je
kori{}en fitilj, {to zna~i da su ra-
dile na sli~nom principu kao
„Molotovljev koktel“. Na nepri-
jatelje su bacane sa zidina.

Dragan Jacanovi}, arheolog
Narodnog muzeja u Po`arevcu,
isti~e da je naro~ito va`no otkri-
}e potpuno novog prizemlja
Don`on kule, kule poslednje od-
brane. Interesantan je i prilaz,
koji je gotovo kao lavirint.

- Zanimljivo je i to da se puta-
nja ljudi koji ulaze u tvr|avu „lo-

mi“. Mi kuli prilazimo s njene ju-
`ne strane, idu}i u pravcu zapad -
istok. Na jugozapadnom uglu
skre}emo pod uglom od 90 ste-
peni, dolazimo pred ulaz u kulu,
ponovo pravimo 90 stepeni i ula-
zimo u kulu, a onda skre}emo u
kontra pravcu pod uglom od 90
stepeni. Da se ovako ulaz u jednu
tvr|avu lomi, to dosad nigde ni-
smo na{li. Zanimljivo je da ne
postoji komunikacija izme|u
prizemlja i ulaznog dela i vi{ih
spratova, jer se u kulu i na vi{e
spratove ulazi iz dvori{ta uz ste-
penice pored zapadnog bedema.
Neobi~no je i da ne postoji ko-
munikacija izme|u Don`on ku-
le i zapadnog dunavskog bede-
ma, koji je najvi{e bio izlo`en ne-
prijatelju, ka`e Jacanovi}.

Z. V.

Mali{ani pred{kolske grupe vrti}a „Neven“ posetili Centar za kulturu

Od malih nogu upoznaju 
se sa kulturnim sadr`ajima 
Po`arevac - U okviru „Novem-
barskih dana kulture“ nosilac
ovog programa po`areva~ki
„Centar za kulturu“ uspostavio je
saradnju sa PU „Ljubica Vreba-
lov“. U okviru te saradnje minu-
log ~etvrtka organizovana je po-
seta pred{kolske grupe vrti}a Ne-
ven, PU „Ljubica Vrebalov“ iz
Po`arevca, gde su se mali{ani
upoznali sa na~inom rada ove
kulturne ustanove. 

Njihov doma}in, organizator
programa u Centru, Bojan Niko-
li} nije krio zadovoljstvo {to je
ugostio i upoznao mali{ane iz vr-
ti}a kako se prave i gde se odr`a-
vaju razni kulturni programi.

- Deca su imala priliku da vi-
de Centar iz novog ugla, da upo-
znaju kako izgleda magi~ni svet
pozori{ta „iza kulisa“. Na{i mali

posetioci mogli su da vide kako
se izra|uju kostimi, gde se pravi
scenografija, kako izgleda scena,
pozori{ni fundus i jo{ mnogo to-
ga {to kao posetioci na{ih pred-
stava i priredbi, nisu u mogu}no-
sti da vide, ka`e Bojan Nikoli}

Decu su posebnu interesovali
kostimi i kako se oni prave pa im
kostimograf Tina Leposavi} de-
taljno objasnila proces izrade ko-
stima, od po~etnih crte`a do final-
nog izgleda i mali{anima pokloni-
la po jednu zvezdicu, motiv nove
predstave „Mali princ“omladin-
ske scene Pozori{ta „Milivoje
@ivanovi}“

U obilasku tehni~kog dela de-
ca su obi{la radionicu za izradu
scenografije, prikazani su im sve-
tlosni efekti, pozori{ni fundus,
gde se ~uvaju kostimi iz predsta-

va, ali je najja~i utisak na njih,
pored kostima, ostavila „vo`nja“
na rotacionoj bini. Na kraju po-
sete, mali{anima su otpevali ne-
koliko pesama uz pratnju na kla-
viru, a sve vaspita~ice koje su bi-
le u posetu dobile su knjige iz
edicije „Brani~evo“ koja je u sa-
stavu CZK-a.

Slavica @ivoti}, vaspita~ica u
vrti}u, rekla je da }e ova poseta
postati tradicionalna gde }e se
deca od malih nogu upoznavati
sa kulturnim sadr`ajima.

- Svake godine, u okviru plana
i programa rada vrti}a, novem-
bar je mesec kulture. Celu ovu
sedmicu smo posvetili temi po-
zori{ta i to je jedan od razlog na-
{e posete Centru za kulturu Po-
`arevac, rekla je ona.

M. Veljkovi}

Milion evra za obnovu
U op{tini Veliko Gradi{te o~ekuju da }e obnova Ramske tvr|ave obogatiti turisti~ku po-
nudu. Turska Agencija TIKA raspisala je tender i do kraja ove nedelje bi}e odabrana fir-
ma koja }e izvoditi radove. Koliko sam upu}en, vrednost projekta je oko milion evra, a
radovi bi trebalo da krenu idu}e godine, s po~etkom gra|evinske sezone, izjavio je Sla-
|an Markovi}, zamenik predsednika op{tine Veliko Gradi{te.

Prona|en sloj
starijih utvr|enja
poput rimske faze
i iz vizantijskog
perioda, pa to
ukazuje da se Ram
i pre turske
vladavine koristio
kao strate{ko
mesto

Postoji ponuda da
se polovno
klizali{te sa
trogodi{njom
garancijom na
kompresor kupi
za 50.000 evra

Obnova tvr|ave koja je izgra|ena 1483. godine na obali Dunava po~e}e slede}e godine uz pomo} Turske

Zanimljivi nalazi arheologa u Ramu 
Iznajmljivati ili kupiti klizali{te?

Po`arevac - U Brani~evskom
okrugu ̀ etva kukuruza se privo-
di kraju. Prema podacima Poljo-
privredne stru~ne i savetodavne
slu`be Po`arevac, pod ovom kul-
turom na teritoriji okruga bilo je
posejano do 66 hiljada hektara.
Poput p{enice i suncokreta i ku-
kuruz je ove godine dobro rodio.
Ki{a u oktobru, a pogotovu ona
sredinom meseca, znatno je us-
porila ̀ etvu.

/@etva je za{la duboko i u no-
vembar, a proizvo|a~i nisu uspe-
li da skinu letinu i koriste svaki
dan bez padavina da to obave. S
obzirom da se skidanje obavlja u
zrnu kombajni mogu u}i u par-
cele kada vla`nost zrna spadne, a
optimalni nivo je oko 14 odsto.
Udeo vlage u zrnu je veoma bitan
zbog adekvatnog skladi{tenja ku-
kuruza bez opasnosti od kvare-
nja, ali i smanjuje tro{kove ~uva-
nja. Prinosi direktno zavise od
adekvatne primene agrotehni~-

kih mera. Zabele`eni su prinosi
od 5 hiljada kilograma, pa do vi-
{e od 15 hiljada kilograma suvog
zrna po hektaru.

- Primena pune agrotehnike,
kad i kako treba, sa posebnim ak-
centom na izbalansirane i dovolj-
ne koli~ine NPK mineralnih |u-
briva donela je rekordne prinose.
Sa pravim odabirom hibrida, pre
svega sklopom, dovoljnim izba-

lansiranim koli~inama hraniva,
kukuruz je dao maksimalni rod.
Na parcelama gde je ove godine
dosta ulo`eno, sve se vratilo kroz
prinos. Dobar raspored padavina
je i te kako pogodovao kukuruzu,
{to se direktno odrazilo na i pri-
nose, kazala je dipl. in`. Jorgo-
vanka Vlajkovac, stru~ni sarad-
nik i savetodavac za ratarstvo u
PSSS Po`arevac. Z. V.

Dobrim prinosima kukuruza ove godine kona~no do zarade

Rodilo i do 15 tona po hektaru

Po`arevac - Setva jesenjih ozimih
kultura dosta kasni na poljima u
Brani~evskom okrugu. „Glavni
krivac“ za ka{njenje su jesenje ki-
{e od sredine oktobra. Usled vla-
`nosti zemlji{ta kasnilo se sa
osnovnom obradom zemlji{ta, a
sa druge strane i skidanje kuku-
ruza je teklo sporo, {to je bio do-
datni usporavaju}i faktor.

Po podacima Poljoprivredne
savetodavne i stru~ne slu`be Po-
`arevac planirano je da na terito-
riji okruga ozimim kulturama
bude zasejano oko 40 hiljada
hektara, gde }e p{enica zauzeti
najve}i deo. Setva ozimih ̀ ita po-
~ela je jo{ krajem septembra.
Krenulo se sa je~mom, ali je ova
kultura sejana i u poslednjoj sed-
mici oktobra iako je optimalni
rok za je~am istekao jo{ 10. okto-
bra. P{enica je u jo{ goroj situaci-
ji, svi optimalni rokovi za setvu
su istekli, ali stru~njaci ka`u da se
pove}anjem setvene koli~ine se-
mena mo`e donekle nadoknadi-
ti sejanje van optimalnog roka.
Veoma mali deo povr{ina plani-

ran za p{enicu je posejan u opti-
malnom roku.

- Na svakih sedam dana ka-
{njenja, setvena koli~ina semena

pove}ava se za 10 odsto. I pro{le
godine p{enica nije posejana u op-
timalnom roku, ali sa povoljnim
rasporedom padavina imali smo

dobre prinose, navela je diplomi-
rani in`enjer Jorgovanka Vlajko-
vac, stru~ni saradnik i savetoda-
vac za ratarstvo u PSSS Po`arevac.

Poljoprivredni proizvo|a~i po-
kazali su veliku zainteresovanost
za sorte sa genetskim predispozi-
cijama da im je udeo proteina u

zrnu ve}i od 13 odsto. Posebno su
zainteresovani za hlebne sorte i
pobolj{iva~e. Udeo proteina u zr-
nu mogu}e je pove}ati koli~inom,
na~inom i vremenom uno{enja
azotnog |ubriva na prole}e. Vlaj-
kovac preporu~uje prihranjivanje
u dva, pa ~ak i tri navrata.

- Prvo i najva`nije prihranjiva-
nje treba obaviti pre zavr{etka bo-
korenja, a korektivno, koje najvi-
{e uti~e na sadr`aj proteina u vre-
me formiranja prinosa, u vreme
pojave drugog kolenceta, pa ~ak
nije na odmet da se jedna koli~ina
azota unese i u vreme klasanja.
Ovakav na~in prihrane uti~e na
kvalitet zrna i pove}anje udela
proteina u njemu. Mada su sorte,
bilo da su u pitanju hlebne, po-
bolj{iva~i ili za sto~nu hranu, ge-
netski predodre|ene za visinu
udela proteina u zrnu, podvukla je
Vlajkovac. Na kraju, da dodamo
da je ozima uljana repica na teri-
toriji okruga posejana na nekih
1.200 hektara. Povr{ine pod ulja-
nim kulturama se pove}avaju na
ra~un zasada kukuruza. Z. V.

Kasni setva p{enice u Brani~evu

Ku~evo - U Zvi`du i Homolju je
odvajkada ka~amak bio i ostao
specijalitet nad svim specijaliteti-
ma. Ko ga nije probao taj ne zna
koliko vredi i koliko je ukusan. A
sprema se na starinski na~in. Po-
znati majstor u ovom kraju De-
jan Petrovi} iz Vukovi}a u op{ti-
ni Ku~evo, otkriva tajnu pripre-
manja homoljskog ka~amaka
koji je u{ao, kako isti~e, i u meni-
je elitnih evropskih restorana. 

- Ka~amak se priprema od be-
log ili `utog kukuruznog bra{na,
takozvanog starog selja~kog tvr-
dunca, mlevenog u vodenici po-
to~ari. To vodeni~no bra~no uzi-
ma se iz d`aka sa drvenim ku-
tlom koje je sla|e i ukusnije od
onog koje se samelje na mlinu
~eki}aru, ka`e Dejan.

- U bakra~ se sipa dva litra vo-
de i pusti da dobro provri, a zatim
se sipa bra{no i me{a drvenom
varja~om „ka~amilom’’ oko 30
minuta. Kada se ka~amak odvoji

od bakra~a istrese se na drveni lo-
par napravljen od bukve i se~e u
komade koncem ili drvenim no-
`em. Jede se uz ov~iji ili kravlji sir,
me{a sa mlekom. Ka~amak do-
bro ide i uz paprika{ be}arac, pr-
`eno meso iz salamure, a prava
poslastica je kombinacija „hladno
pe~enje - vru} ka~amak“.

- U staro vreme se u Homolju
ka~amak pripremao samo u
blagdane, povodom seoskih sla-
va i zavetina. Pojedini siroma{ni
seljani radili su i nadni~ili za
dnevnicu od jednog kilograma
belog kukuruznog bra{na. Sada
se ka~amak u Zvi`du i Homolju
kao tradicionalno jelo ~e{}e kori-
sti nego ranije kao zdrava prirod-
na hrana, bez imalo hemijskih
supstanci. Ina~e, ka~amak je di-
jetalna hrana, dobar za pro~i{}a-
vanje krvnih sudova od masno-
}e, a i povoljno uti~e i na dugo-
ve~nost ljudi.

Lj. Nastasijevi}

U Zvi`du i Homolju je jelo od kukuruza bilo
i ostalo specijalitet nad specijalitetima

Ka~amak za dug `ivot

SANACIJA BRDSKIH ULICA
Po`arevac - Na po`areva~kim ulicama bi}e, po svoj prilici, znat-
no manje vode na saobra}ajnicama po{to se intenzivno radi na
sanaciji ovog dela infrastrukture, posebno u brdskim delovima
grada. Na putu ka Petrovcu i Homolju do sada je zavr{eno oko 350
metara sistema ki{ne kanalizacije. Ostalo je jo{ 850 metara do vrha
brda i kompletiranja ovog voda kanalizacije. Po`arevac jo{ nema
razvijen sistem ki{ne kanalizacije, pa pojedine ulice u centru gra-
da bivaju poseban problem za pe{ake. Deo tog problema se re{ava
gradnjom primarnog voda ki{ne kanalizacije u PP odredu. Radi se
od po~etka oktobra, a dosad je zavr{eno ne{to vi{e od ~etvrtine
primarnog voda. Duga~ak je oko 1.200 metara. Postavljaju se ce-
vi pre~nika 50 centimetara na dubini od 2-3 metra. Z. V.

Elektronsko prijavljivanje novoro|en~adi

Bebo, dobro do{la na svet

Po`arevac - U okviru projekta
„Bebo, dobrodo{la na svet“ i u
po`areva~kom porodili{tu po-
~elo je sa sprovo|enje akcije
elektronskog prijavljivanja be-
ba po sistemu sve na jednom
mestu i to ubrzo po ro|enju.
Prema re~ima Danijele Risti},
glavne sestre Ginekolo{ko-
aku{erske slu`be Op{te bolni-

ce u Po`arevcu, roditelji mogu
na jednom mestu elektronski
da prijave novoro|en~e.

- Zahvaljuju}i ovom projek-
tu, procedura je sada jednostav-
nija, jer roditelji imaju mogu}-
nost da prijave ime deteta, mesto
prebivali{ta i zdravstveno osigu-
ranje sve na jednom mestu. Pro-
cedura je vrlo jednostavna i ceo

postupak je besplatan. Prvu pri-
javu smo uzeli 11. jula i do sada
je 369 kompletnih zahteva zave-
deno, ka`e Risti}eva. Kako se na-
vodi na sajtu Ministarstva zdra-
vlja RS u ~itav projekat uklju~eni
su Ministarstvo zdravlja, Mini-
starstvo dr`avne uprave i lokalne
samouprave i Ministarstvo unu-
tra{njih poslova. Z. V.

Pro{logodi{nje u`ivanje na ledu

Omiljeni specijalitet
u Homolju

Priprema zemlji{ta na poljima

Danijela Risti}, glavna sestre
Ginekolo{ko-aku{erske slu`be

Stru~njaci u utvr|enjuPogled na drevnu tvr|avu
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Moja koleginica N. N. svakodnevno menja gar-
derobu. Tesne haljine, {iroke suknje, ko{uljice
uz telo, dukserice „apa drapa“, {alovi svileni,
e{arpe vunene... Otkud ovoj ̀ eni ovoliko para?
Nisam odgonetnuo dok mi njena najbolja dru-
garica, u poverenju, ne otkri tajnu:

„Ima jedna radnja u Beogradu - donose ro-
bu iz Nema~ke i ko zna {ta sve jo{ - polovna ali
o~uvana, poneki komad mo`da je samo jed-
nom obu~en a sve - bagatela. Nemice to odba-
ce ne znam ni ja kako - znate ima onih kontej-
nera namenskih samo za tekstil i sli~ne stvari.
Na{i to potrpaju u d`akove, napune kombi, na
granici to pro|e kao krpe za auto servis, a kad
stigne u radnju, malo se rastrese i prepegla, pri-
{ije neko dugme ako je u toj brzini otpalo, lepo
izlo`i i - kupci kao muve na ...

E, to je bilo pre mnogo godina. Danas vidim
narod se lepo obla~i i puni svoje garderobere iz
radnji koje prodaju stranu robu, malo no{enu,
druga ruka - niska cena ili „male pare“. Ovih dana
u Po`arevcu osvanula je jo{ jedna radnja polovne
garderobe sa ba{ lepim primercima kojih se nisu
stideli ni prethodni vlasnici diljem Evrope. U izlo-
gu mi skre}e pa`nju papir sa krupnim, ne ba{ le-
po ispisanim slovima: SVE PO 290! I stvarno, kad
uporedite cene, isplati se. Nije da imam ne{to pro-
tiv Kineza, ali ovi domi{ljati trgovci, na{i ljudi, nad-

ma{ili su ih. Kvalitetna roba nadma{uje onu iz
bratske nam Kine a cena; pogledajte sami tamo:
290, onamo 750 - pa sad vi vidite gde }ete da pa-
zarite. A {to se ti~e gadljivosti pojedinaca na gar-
derobu koju je neko ve} obla~io, pomislite samo
koliko njih ih je obla~ilo probaju}i modele koje }e-
te vi odabrati i misliti da ste ih kupili iz prve ruke. 

Moj kom{ija, kad samu mu ovo ispri~ao, i na-
javio da }e to mo}i da pro~ita u novinama, od-
vede me u kuhinju da mi poka`e neke aparate
bele tehnike. Sve to kupio je od ~oveka koji je,
borave}i u Be~u, radio za firmu koja je Be~lije
osloba|ala starog name{taja i starih ku}nih apa-
rata pa je do{ao na ideju da probere ono {to je
vredno i to dopremi ovamo. Em ne pla}a reci-
kla`u, em zaradi neki dinar. Ka`e mi kom{ija da
je televizor od pre petnaestak godina jo{ u od-
li~nom radnom stanju, da fri`ider „ladi kao lud“,
da mikrotalasna zamenjuje svaku doma}icu...

I tako, u ovoj na{oj nema{tini i padu standar-
da mnogih porodica, treba vratiti osmeh na li-
ce, treba promisliti kako da se opstane uprkos
realnosti. Oni koji se toga pridr`avaju, mogu da
uzmu u obzir i gore napisano.

Bogdan @ivanovi}

[TA PRIVI\AM, 
A [TA VI\AM

Kupovina 
iz druge i
tre}e ruke

[to se ti~e gadljivosti
pojedinaca na garderobu
koju je neko ve} obla~io,
pomislite samo koliko njih
ih je obla~ilo probaju}i
modele koje }ete vi
odabrati i misliti da ste ih
kupili iz prve ruke

Kostolac - Rudari Povr{inskog kopa „Drmno“ u
septembru su zabele ìli najbolje proizvodne rezul-
tate u toku ove godine na rudarskim sistemima na
kojima se otkriva ugalj. Mese~na proizvodnja ja-
lovine prema{ena je za ~ak 24 odsto. U ovom me-
secu ostvarena je i ovogodi{nja najve}a dnevna
proizvodnja jalovine od 179.766 kubnih metara. 

Ukupno je u septembru otkopano 3.661.667
kubika, {to je ujedno i doprinelo da se zaostatak
u proizvodnji iz prethodnih meseci anulira. Za
devet meseci otkopano je 30.231.846 metara
kubnih ~vrste mase, {to je na nivou ovogodi{njeg
plana za ovaj vremenski period. Do kraja godine
treba otkopati jo{ ne{to manje od 12 miliona ku-
bika da bi se realizovao ovogodi{nji plan proiz-
vodnje otkrivke. U pore|enju sa istim periodom
pro{le godine, proizvodnja otkrivke za devet me-
seci rada u ovoj godini bolja je za 10 odsto.

Kada je re~ o proizvodnji uglja, u septembru
je bila stabilna, kontinuirana, predvidiva i kvali-
tetna. Tokom septembra je iskopano 787.727 to-

na uglja, a od po~etka godine ukupno 6.424.030
tona, {to je skoro na nivou plana. U pore|enju sa
istim periodom pro{le godine, proizvodnja ugl-
ja ve}a je za sedam odsto. 

Ako proizvodnju uglja posmatramo iz ugla is-
poru~ene toplotne vrednosti, onda su zaposleni na

kopu „Drmno“ u potpunosti ispunili svoje obave-
ze u pogledu obezbe|ivanja kvantitativne i kvalita-
tivne sirovine za rad termoenergetskih kapaciteta
instalisanih u „Kostolcu“. Za devet meseci isporu-
~ena je toplotna vrednost uglja od 53.603 terad`ula,
{to je na nivou bilansiranih vrednosti. Z. V.

U pore|enju sa istim periodom pro{le godine, proizvodnja 
otkrivke za devet meseci rada u ovoj godini bolja je za 10 odsto

U septembru najbolji proizvodni
rezultati 

Veliko Gradi{te - U okviru predmeta gra|ansko
vaspitanje, grupa u~enika 3. razreda Srednje {ko-
le Veliko Gradi{te je posetila lokalnu samoupra-
vu. Zajedno sa svojim direktorom, Zoranom Ta-
{i}em, i profesorkom gra|anskog vaspitanja, Sa-
njom Stefanovi}, imali su priliku da vide i bolje
se upoznaju s funkcionisanjem i strukturom op-
{tinskih organa i slu`bi.

Izme|u ostalog, u~enici su obi{li i kancelariju
predsednika op{tine i Skup{tine op{tine, gde im je
predsednica Skup{tine, Branislavka [ulovi}, pred-
stavila rad tog organa i odbornika. Ona ih je, ujed-
no, pozvala da prisustvuju narednoj sednici Skup-
{tine op{tine koja }e se odr`ati krajem meseca.

Predsednik op{tine Dragan Mili}, objasnio je
|acima koje su njegove nadle`nosti i na koji na-
~in rukovodi op{tinom. Koliko je ovaj posao
kompleksan i zahteva dobru koordinaciju i sa-
radnju sa drugim organima, javnim ustanovama
i preduze}ima kako bi sve funkcionisalo bez pro-
blema, nastojao je da predstavi predsednik, po-

zvav{i u~enike da prisustvuju slede}oj javnoj ras-
pravi o bud`etu op{tine za narednu godinu. 

- Na ovaj na~in i vi u~estvujete u radu op{tine
kao punopravni aktivni ~lanovi zajednice, rekao
je Mili}, pozdraviv{i ideju da se srednjo{kolci di-
rektno upoznaju sa lokalnom samoupravom i

svojim pravima i obavezama. U~enici su ovom
prilikom upu}eni i na zvani~ni sajt op{tine gde
mogu na}i korisne informacije o lokalnoj samo-
upravi i koji }e im pomo}i u lak{em snala`enju
te omogu}iti da jednostavnije i br`e ostvare svo-
ja gra|anska prava. Z. V.

Neresnica - Na osnovu dosada{nje dobre sarad-
nje izme|u op{tine Ku~evo i Nacionalne slu`be
za zapo{ljavanje Filijale Po`arevac, u naselju Ne-
resnica odr`an je Karavan zapo{ljavanja. Ovaj
projekat sadr`i aktivnosti usmerene ka te`e za-
po{ljivim licima, odnosno onima koji zbog
zdravstvenog stanja, nedovoljnog ili neodgova-
raju}eg obrazovanja, sociodemografskih karak-
teristika, ili iz drugih razloga, nisu prijavljeni na

evidenciju Nacionalne slu`be za zapo{ljavanje na
podru~ju ove zvi{ke Op{tine. 

Karavanu zapo{ljavanja u naselju Neresnica,
u op{tini Ku~evo prisustvovao je mobilni tim
Nacionalne slu`be za zapo{ljavanje - filijale Po-
`arevac, savetnik za zapo{ljavanje Perica Mlade-
novi}, savetnik za pravnu pomo} Dragana Ne-
deljkovi}, organizator programa zapo{ljavanja
Nata{a Jezdimirovi} i dipl. ecc Mirjana Gici}, a

ispred op{tine Ku~evo ~lan Op{tinskog ve}a za-
du`en za razvojne projekte Milo{ Petrovi} . 

Karavanu zapo{ljavanja prisustvovalo je veli-
ki broj lica koja tra`e posao i nalaze se na eviden-
cije organizacione jedinice op{tine Ku~evo, Na-
cionalne slu`be za zapo{ljavanje, Filijale Po`are-
vac kao i nekoliko preduzetnika.

Karavani zapo{ljavanja“ su nova usluga koju
je Nacionalna slu`ba za zapo{ljavanje uvela u
spektar mera za pomo} nezaposlenima. Projekat
„EU pomo} te`e zapo{ljivim grupama“, kroz ko-
ji Evropska unija pru`a finansijsku pomo} od 6,
5 miliona evra za unapre|enje mera aktivne po-
litike zapo{ljavanja, finansira}e i karavane.

Cilj karavana, koji su se pokazali kao dobra
praksa u pojedinim zemljama u okru`enju, jeste
da se nezaposleni u nerazvijenim i manje razvije-
nim op{tinama uklju~e u program usluga koje
pru`a slu`ba zapo{ljavanja. Kako bi taj cilj i
ostvarili, obu~eni savetnici za zapo{ljavanje i sa-
radnici iz programa zapo{ljavanja i osiguranja za
slu~aj nezaposlenosti su krenuli u posetu rural-
nim sredinama Brani~evskog okruga, me|u ko-
jima je i op{tina Ku~evo. 

„Karavani zapo{ljavanja“ su samo jedna od
mera kojima Nacionalna slu`ba za zapo{ljavanje
pru`a podr{ku nezaposlenima.

Lj. Nastasijevi}

Karavan zapo{ljavanja u Neresnici

Gra|ansko vaspitanje 
u Op{tini Veliko Gradi{te

Sa ugljenokopa „Drmno“

Predsednik op{tine obja{njava nadle`nosti
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Presuda Apelacionog suda u Kragujevcu protiv Sne`ane Pahla (52) iz Starog Kostolca

Godinu i po dana 
za ubistvo na mah
Kostolac - Sne`ana Pahla (52) iz Starog
Kostolca pravosna`no je osu|ena na
godinu i po dana zatvora, za ubistvo na
mah supruga Bo`idara Pahla (58), iz-
vr{enog u junu 2014. godine. Ovu pre-
sudu doneo je Apelacioni sud u Kragu-
jevcu, postupaju}i po `albama na pre-
sudu po`areva~kog Vi{eg suda, koji je
Sne`anu osudio na 2,5 godine zatvora. 

Na ovu kaznu ̀ alili su se i Vi{e jav-
no tu`ila{tvo i Sne`anin advokat, ~ija
je ̀ alba usvojena i kazna smanjena na
godinu i po dana. Po{to je odslu`ila
dve tre}ine kazne, ona ima pravo da
uskoro iza|e na uslovnu slobodu. Sne-
`anu Pahla Vi{e javno tu`ila{tvo optu-
`ilo je za krivi~no delo ubistvo na mah,
za koje je zakonom zapre}ena kazna
od jedne do osam godina zatvora

Ovaj zlo~in dogodio se u ku}i su-
pru`nika u Starom Kostolcu, u kojoj je
Sne`ana `ivela nakon njihovog raz-
dvajanja, dok se on preselio u manju
ku}u u istom dvori{tu. U jedan sat iza
pono}i, po{to ju je on silovao vrativ{i
se pijan iz kafane, ona ga je prvo no-
`em ubola dva puta u stomak. Po{to je
on ustao i krenuo ka njoj, ona se upla-

{ila za svoj ̀ ivot, dohvatila pajser i ne-
koliko puta ga udarila u glavu. 

Nakon toga se prijavila policiji i sa-
op{tila {ta je uradila. Prilikom hap{e-
nja, izjavila je da je godinama trpela
maltretiranja svog supruga, koji se
opijao i prebacivao joj da nije dobro
vaspitala njihovo troje dece, koja `ive
u inostranstvu. 

Neposredno pre ovog zlo~ina, Bo`i-

dar se satima opijao u selu. Kada se ka-
sno vratio, on nije oti{ao u pomo}nu
zgradu u kojoj je `iveo, po{to se odvo-
jio od supruge, ve} je krenuo pravo u
ku}u u kojoj je ona boravila. Pajserom
je poku{avao da razbije staklo na pro-
zoru, pa mu je Sne`ana otvorila vrata.
^im je u{ao, krenuo je sa napastvova-
njem, {to je ubrzo platio ̀ ivotom.

M. V.

Po`arevac - Po`areva~ka policija pod-
nela je krivi~nu prijavu protiv Zorice
M. (60) iz Po`arevca, zbog osnovane
sumnje da je izvr{ila krivi~na dela ne-
savestan rad u slu`bi i zloupotreba slu-
`benog polo`aja. 

Ona je osumnji~ena da je od 2009.
do sredine 2015. godine, kao odgovor-

no lice Zavoda za javno zdravlje u Po-
`arevcu, protivzakonito uve}ala koefi-
cijente za obra~un i isplatu zarada ~e-
tvorici radnika ove institucije. Na ovaj
na~in Zavodu za javno zdravlje u Po-
`arevcu pri~injena je {teta od oko
3.000.000 dinara. Osumnji~ena se te-

reti i da je prekora~ila granice svog slu-
`benog ovla{}enja i nalo`ila da se njoj
i jo{ dvojici zaposlenih isplati nakna-
da za rad Stru~ne komisije, iako ni ona
ni ostala dvojica radnika nisu imeno-
vani za ~lanove Komisije za polaganje
stru~nog ispita zdravstvenih radnika.
Sumnja se da je ona na ovaj na~in

omogu}ila sebi i zaposlenima sticanje
protivpravne imovinske koristi, a da je
Zavod za javno zdravlje u Po`arevcu
o{te}en za oko 900.000 dinara. Krivi~-
na prijava podneta je Osnovnom jav-
nom tu`ila{tvu u Po`arevcu.

M. V.

Zavod za javno zdravlje u Po`arevcu o{te}en za tri miliona dinara

Krivi~na prijava 
protiv slu`benice

Pacijentkinja iz okoline Malog Crni}a optu`ila je specijalistu gastroenterologije

Mogu}a prijava zbog
nedozvoljenih polnih radnji

Direktor Op{te bolnice dr Danko Nikoli} rekao je da je 
lekar poslat na godi{nji odmor i da sledi interna kontrola 

Po`arevac - Pacijentkinja A. M. (25) iz
okoline Malog Crni}a, optu`ila je leka-
ra B. J. (57), specijalistu gastroentero-
logije, da ju je u svom kabinetu pipkao
po telu i ljubio. Zbog toga je policija od
njih uzela izjave, kao i od ~lanova bol-
ni~kog osoblja i ostalih pacijenata.
Ukoliko se ispostavi da su njene optu-
`be verodostojne, Osnovno javno tu-
`ila{tvo protiv lekara mo`e da podne-
se krivi~nu prijavu zbog nedozvolje-
nih polnih radnji. Ovaj incident dogo-
dio se u ponedeljak uve~e, na Inter-
nom odeljenju op{te bolnice.

„Pacijentkinja je na ovom odeljenju
le`ala jer joj je lekar B. J. uspostavio dijag-
nozu ~ira na dvanaestopala~nom crevu,
{to je potvrdila i ura|ena kalderoskopija,
a, ujedno, ura|ena je i biopsija, za koju se
~ekaju rezultati. U ponedeljak uve~e on
je nju pozvao u svoj kabinet radi pregle-
da i rekao joj da se skine, {to je ona i ura-
dila. Tada je, po njenim tvrdnjama, po-

~eo da je pipka po telu i poljubio je. Ona je
odmah oti{la iz kabineta, rekav{i da mo-
ra da ide na ve~eru“, saznajemo iz izbora
bliskog istra`nim organima.

Kad se devojka vratila u sobu, bila
je ra{~upana i vidno nervozna, pa je
starija `ena, s kojom je bila u sobi, za-
klju~ila da je saznala lo{e vesti o svom
zdravstvenom stanju i krenula da je
te{i. Po{to joj je ova ispri~ala {ta se de-
silo, `ena je telefonom pozvala njene
roditelje, a oni policiju. 

„Ubrzo su u bolnicu do{li policajci
radi uzimanja izjava. Tu je bila i poro-

dica pacijentkinje, koja je htela da na-
padne lekara, koji je stigao od ku}e ra-
di davanja izjave. Od napada su ga za-
{titili policajci, pa se kasnije situacija
smirila“, rekao je na{ izvor.

Kako su rekli neki pacijenti sa in-
ternog odeljenja, cele ve~eri i ujutru
bila je gu`va po hodnicima, jer su po-
licija i inspektori uzimali izjave od njih
i od osoblja, pa je zato kasnila i jutar-
nja vizita. Po{to se prikupe sve infor-
macije i izjave, na potezu }e biti po`a-
reva~ko Osnovno javno tu`ila{tvo.

Direktor Op{te bolnice, dr Danko
Nikoli}, rekao je da je lekar B. J. poslat
na godi{nji odmor i da sledi interna
kontrola u bolnici. „Nakon {to je prijavi-
la ovaj slu~aj, pacijentkinja je podvrgnu-
ta pregledu, ali nije ustanovljeno da je
bilo silovanja ili fizi~kog napada“, rekao
je dr Nikoli} i dodao da su o ovom slu-
~aju obave{teni Ministarstvo zdravlja i
zdravstvena inspekcija. M. V.

Nezvani~ne informacije
Prema nezvani~nim informacija, lekar B. J. po-
znat je po nedoli~nom pona{anju, odnosno po
poku{ajima da bude intimniji sa pacijentkinja-
ma. On bi poku{avao, dodirivanjem ili poljup-
cem, da im se pribli`i, pa ako mu to uspe - uspe,
a ako ne, on bi se odmah povla~io.

U ataru sela Po`e`eno kod Velikog Gradi{ta obavlja se inspekcijski nadzor

Me{tani uznemireni
zbog mrtvih svinja
Veliko Gradi{te - U ataru sela Po`e-
`eno kod Velikog Gradi{ta, obavlja
se inspekcijski nadzor povodom in-
formacije da su me{tani tu otkrili le-
{eve svinja. Oni sumnjaju da se radi
o svinjama sa farme „Ramski rit“, ali
se ta informacija sada proverava. U
op{tini ka`u da i oni ~ekaju rezultate

nadzora komunalne i veterinarske
inspekcije. 

- Ja sam dao nalog inspekcijama
da odu na teren i utvrde o ~emu se
radi. Koliko sam ~uo, le{evi su uklo-
njeni i teren je ra{~i{}en. Ovako ne-
{to mo`e biti opasno po zdravlje gra-
|ana, zbog neke eventualne zaraze.
Ipak, sve }e se znati kad inspekcije
obave kontrolu i sa~ine izve{taj, izja-

vio je Dragan Mili}, predsednik op-
{tine Veliko Gradi{te.

Fotografije uginulih svinja poja-
vile su se na Fejsbuku, ali se za sada
ne zna da li su zaista sa farme, ili su
ih tu bacili neki me{tani. 

Farma svinja „Ramski rit“ od pre
{est godina u vlasni{tvu je beograd-

ske firme „ASprom“. U ovom kom-
pleksu nalazi se i prostor za farmu
junadi i fabrike sto~ne hrane. Kako
su nam rekli u op{tini Veliko Gradi-
{te, u „Ramskom ritu“ trenutno ra-
di samo farma svinja, a farma junadi
i fabrika sto~ne hrane, kapaciteta
100 tona dnevno, tek treba da se po-
krenu, jer se trenutno vr{i obnova
zapu{tenih objekata. M. V.

Ku}a supru`nika Pahla u Starom Kostolcu

Zavod za javno zdravlje

Op{ta bolnica

Proveravaju se
tvrdnje me{tana:
„Ramski rit“



VIII p e t a k ,  1 8 .  n o v e m b a r  2 0 1 6 .

b r a n i c e v o Ÿ d a n a s . r s

brani~evo

Redakcija: Zoran Vasi}, Miodrag Kuzmanovi}, Marko Veljkovi}, Slavi{a Radovanovi}, mr Veli{a Joksimovi}, Slavomir Lazarevi}, dr Relja Petkovi}, 

Miodrag Lazarevi}, mr Miroljub Manojlovi}, Dragana Stanisavljevi}, Mom~ilo Veljkovi}. Pokreta~ priloga Brani~evo u listu Danas - Mile Veljkovi}. 

Novici Savi}u, autoru u dokumentarnom serijalu „Trag“, 
dodeljeno priznanje Udru`enja potomaka ratnika 

Svake godine po jedna emisija
Po`arevac - Redakciji ?ktuelnosti R?S-
a i jednom od autora dokumentarne
emisije „Trag“ Novici Savi}u dodelje-
no je priznanje Udru`enja potomaka
ratnika od 1912. do 1920. godine u Po-
`arevcu. Ina~e, Novica Savi} je afirmi-
sani autor vi{e dokumentarnih filmo-
va, za koje je dobio tridesetak presti-
`nih priznanja.

Ve} dvanaest godina dokumentarna
emisija „Trag“ edukuje gledaoce, ured-
nik je Ljuba Aleksi}, a nekoliko autora
realizuje emisije. Od po~etka serijala,
deo autorskog tima je i Novica Savi}.
Zna~ajan deo serijala je i Savi}evih de-
vet emisija o Prvom svetskom ratu i jed-
na o Kumanovskoj bici. Prva emisija je
emitovana 2005, a tema je bila logor u
Aradu, koji je ina~e bio u fokusu jo{ jed-
ne emisije. Od tada, svake godine reali-
zovana je po jedna emisija koja je prati-
la doga|aje u Prvom svetskom ratu.

- Poslednja emisija govori o prela-

zu preko Albanije „Od golgote do Vas-
krsa“ kojom je obele`ena stogodi{nji-
ca ovog doga|aja. Emisija je snimana
u Albaniji i na Krfu. Pro{le jeseni radio

sam dokumentarac „Do poslednjeg
~oveka“, kojim je obele`ena stogodi-
{njica odbrane Stiga, ka`e Savi}. Do-
kumentarac prikazuje doga|aj iz
1915. i kako se deveti puk srpske voj-
ske suprotstavio nema~kim jedinica-
ma pod komandom Fon Makenzena.
U okviru obele`avanja stogodi{njice
otkriven je i spomenik na Vranjevcu.

- Trudio sam se da emisije budu ak-
tuelne, pri~a suptilni dokumentarista. -
Igrom slu~aja, povodom stogodi{njice
Kumanovske bitke, emitovana je moja
emisija koja je snimana jo{ 2007. godine,
naveo je Savi}. U to vreme, to je bila jedi-
na RTS-ova, a najverovatnije i uop{te,
emisija o ovoj bici iz Balkanskog rata.

- Veliku pomo} pru`ilo mi je Udru-
`enje potomaka ratnika od 1912. do
1920. iz Po`arevca, sa kojima sam pu-
tovao. Proputovali smo od Tunisa, od-
nosno severne Afrike do Severnog
mora. Bili smo u Holandiji, ̂ e{koj, na
Kajmak~alanu, Krfu, u Albaniji, Fran-
cuskoj, Belgiji... To je verovatno i je-
dan od razloga Udru`enja da mi dode-
li ovu nagradu. Pored mene, nagra|e-
na je i redakcija aktuelnosti, a urednik
redakcije Dragan Stojanovi} je prisu-
stvovao sve~anoj akademiji. Z. V.

U biblioteci „Ilija M. Petrovi}“ predstavljena
knjiga pri~a Tatjane Jankovi}

„Danas sam bila 
u na{oj ku}i“
Po`arevac - U Narodnoj biblioteci „Ili-
ja M. Petrovi}“ Po`arevac pred-
stavl?ena je knjiga pri~a „Danas sam
bila u na{oj ku}i“ autorke Tatjane Jan-
kovi} iz Kragujevca. Goste Biblioteke
Mirka Demi}a, knji`evnika i direkto-
ra Narodne biblioteke „Vuk Kara-
d`i}“u Kragujevcu i Tatjanu Jankovi}
predstavila je Beba Stankovi}, direk-
torka Biblioteke.

Mirko Demi} je govorio o stvarala-
{tvu Tatjane Jankovi}, povezuju}i naj-
noviju knjigu sa prethodnom zbirkom
proznih tekstova „Pri~a Babinog sina“.
U kontekstu zavi~ajne produkcije, te-
ma i stilova, pisac Demi} je njeno stva-
rala{tvo uvrstio me|u ona koja unose

sve`inu u savremenu srpsku knji`ev-
nost. Raspon tema u ovoj intimnoj is-
povesti kre}e od mladala~kih do savre-
menih tema iz svakodnevnog ̀ ivota.

Autorka se predstavila po`areva~-
koj publici ~itanjem odlomaka iz poje-
dinih pri~a i izjavila da se njena knjiga
svrstava u autofikciju kao spoj do-
`ivl?enog i pi{~eve ma{te. Tatjana Jan-
kovi} je urednik i voditel? kulturnih
programa u Biblioteci, a ovaj rukopis
je objavl?en krajem pro{le godine u
okviru specijalnog broja ~asopisa „Pri-
~a“. Monografsko izdanje ove publika-
cije podr`ala je Skup{tina grada Kra-
gujevca, na konkursu za projekte u
kulturi u 2016. godini. Z. V.

Gran pri za film „Do poslednjeg ~oveka“
Ovo nije jedina Savi}eva nagrada, ima ih sigurno vi{e od trideset, ali treba izdvojiti dokumentarac iz
ovog serijala „Do poslednjeg ~oveka“, za koji je Novica nagra|en Gran- prijem na 11. festivalu do-
kumentarnog filma „Zlatna buklija“u Velikoj Plani. Pri~a „Od golgote do Vaskrsa“ tek treba da za-
po~ne festivalski `ivot, mada je malo festivala koji se bave ovom tematikom.

Po`arevac - Minulog vikenda, samo
~etiri dana nakon premijere, po`are-
va~ki ljubitelji filma mogli su da odgle-
daju tre}i nastavak filma „Vojna aka-
demija 3 - novi po~etak“. U subotu i
nedelju sala jedinog bioskopa u Po`a-

revcu, koji se nalazi u po`areva~kom
Centru za kulturu, gde su odr`ane ~e-
tri projekcije filma, bila je ispunjena
gotovo do poslednjeg mesta. Organi-
zator filmskog programa u CZK-u,
Dragan Lazovi} ka`e da je interesova-
nje publike bila ogromno i da je me-

nad`ment ove ustanove odlu~io da
zbog pove}anog interesovanja u nede-
lju odr`i jo{ tri projekcije.

- Na ~etri projekcije ovog izuzetnog
doma}eg filma bilo je prisutno preko
1.300 gledalaca, {to je nezapam}eno.

Po{to smo imali urgencije da se odr`i
jo{ neka projekcija filma, odlu~ili smo
da se ovaj film u nedelju prika`e u ter-
minu od 16, 18 i 20 ~asova. Cena ula-
znice osta}e ista i iznosi}e popularnih
250 dinara, ka`e organizator Lazovi}.

Po svemu sude}i, doma}oj publici

se dopala pri~a koja sada prati pozna-
te aktere dve godine po{to su diplomi-
rali. Profesionalne obaveze prepli}u se
sa privatnim problemima i isku{enji-
ma ovih ambicioznih mladih ljudi ko-
je ve`e prijateljstvo za ceo `ivot. Isto-
vremeno, po~inje upis novih kandida-
ta na Vojnu akademiju...

Ono {to su oni koji su u subotu bili u
Velikoj sali CZK-a imali prilike da vide
su glumci koji su se nakon prve projek-
cije poklonili publici. Aplauzi, ~estita-
nja, ali i fotografisanja ispred Centra sa
gledaocima druge projekcije su bili ono
{to je obele`ilo premijeru ovog filma u
Po`arevcu. Pred publikom su se na{li
glumci Branko Jankovi} koji igra po-
ru~nika D`akovi}a, Andrea Ra`ani~a-
nin, koja tuma~i lik An|ele, kao i \or-
|e Stojkovi}, koji u filmu igra Gruju.

- Vojna akademija pre svega je jako je-
dan zdrav film koji trebaju da pogledaju
prvenstveno mladi. To je film o ljubavi,
prijateljstvu, o upornosti, studijama, aka-
demiji i to je svima zanimljiva tema. Na
samom snimanju atmosfera je bila divna,
dosta su nam starije kolege pomagale da
se osecamo prijatno i posto su nekima bi-
le i prve uloge, da {to bolje u|emo u po-
sao, rekla je Andrea Ra`ani~anin. M. V. 

Prag - Na otvorenom prvenstvu u Pragu „Prague Dance Open 2016.“, u organi-
zaciji „Fest Info“, uz ogromnu konkurenciju najpresti`nijih baletskih i plesnih
{kola i studija iz Belorusije, Ukrajine, Slovenije, Hrvatske, Italije, Rumunije,
Makedonije i Srbije takmi~io se i po`areva~ki Baletski studio „Amadeus“. 

Nastupe je ocenjivao internacionalni sudijski kolegijum sastavljen od plesnih
autoriteta iz Ukrajine, Rumunije, Makedonije i Srbije. „Amadeus“ je nastupio
sa pet koreografija Maje Skenderovi} Boni}, jednom formacijom i ~etiri solo
ta~ke i svih pet koreografija su zauzele jedno od prva dva mesta u svojim kate-
gorijama i to dva zlata i tri srebra. Koreografija „Ro|endan“ postavljena
povodom nedavnog 23. ro|endana „Amadeusa“ izazvala je ovacije u sali, a sudi-
je su na nogama aplauzom pozdravile Po`arevljanke. „Amadeus“ do kraja go-
dine o~ekuje takmi~enje u Po`arevcu 27. novembra na kome }e nastupiti i
po`areva~ki Plesni klub „Rojal“, zatim takmi~enje na Zlatiboru 9. decembra, a
tradicionalno }e prirediti i svoj Novogodi{nji samostalni koncert u hali
Sportskog Centra u Po`arevcu. @ .A.

Amadeus uspe{an i u Pragu 

Prvi „Homoljski susreti dijaspore“ u Italiji
Kreac - Prvi „Homoljski susreti Srba u dijaspo-
ri“ organizovani u Montorsu, u italijanskom re-
gionu Veneto, okupili su oko 500 gostiju. Prvi
„Homoljski susreti dijaspore“ u Italiji, koje je or-
ganizovalo Sportsko - kulturno - umetni~kog
dru{tva „Homolje“ iz Kreaca i ~lanova Udru`e-
nja „Homolje“ odisali su pravom prijateljskom
atmosferom, tradicijom i muzikom zavi~aja. 
Dobri doma}ini potrudili su se da se gosti ose}a-
ju kao kod ku}e, da se zajedni~ki podsete rodnog
kraja {to im je sude}i po veseloj atmosferi i uspe-

lo. Duh Homolja usred Montorsa najbolje je pri-
kazan kroz kulturno-zabavni program ~lanova
folklornih ansambala iz Srbije, Be~a i Italije, a
uva`eni gost na susretima bio je Du{an Aleksi},
predsednik Saveza Srba u Italiji i Udru`enja „Slo-
ga“ iz Vi}ence. Predsednik udru`enja „Homolje“
iz Kreaca, Zoran Golubovi}, rekao je da je to udru-
`enje osnovano sa ciljem o~uvanja tradicije i sta-
rih obi~aja. Tako|e je istakao da je zadovoljan od-
zivom gostiju koji su do{li ne samo iz Vi}ence, ve}
iz Trsta, Udina, Valdagna i ostalih mesta iz Italije

kako bi uveli~ali Homoljske susrete, a istovreme-
no i pokazali da su Srbi u dijaspori uvek spremni
da pomognu jedni drugima.
U kulturno - zabavnom programu u~estvovali
su ~lanovi KUD -a „Izvor“ iz Laznice, ~iji je odla-
zak u Italiju omogu}ila lokalna samouprava op-
{tine @agubica, kao i Kulturno - sportsko dru-
{tvo „Bambi“ iz Be~a, „Nikola Tesla“ iz Udina,
„Jelek“ iz Agzignana, „Kruna“iz Skija i doma}in
Srpsko kulturno - umetni~ko dru{tvo“ Homo-
lje“ iz Kreaca, iz provincije Vi}enca. Z. V.

Zbog pove}anog interesovanja u nedelju dodatne projekcije 

Pun bioskop za „Vojnu akademiju 3“

Tragovima juna~nih
predaka: Novica Savi}

Sa promocije knjige

Mlade balerine „Amadeusa“

Glumce ispratile ovacije


